

## Standarde moldovenești adoptate

#	Indicativul standardului moldovenesc	Titlul standardului în limba română	Titlul standardului în limba rusă	Titlul standardului în limba engleză	Data adoptării standardului	Indicativul standardului european preluat	ICS1	ICS2	ICS3	Indicativul standardului moldovenesc înlocuit	Data din care se anulează standardul înlocuit
1	SM EN 3-8:2021	Stingătoare de incendiu portative. Partea 8: Cerințe conforme cu cerințele din EN 3-7 privind construcția, rezistența la presiune și încercările mecanice pentru stingătoarele care au presiunea maximă admisibilă mai mică sau egală cu 30 bar	Огнетушители переносные. Часть 8: Требования к конструкции, устойчивости к давлению и механическим испытаниям огнетушителей с максимально допустимым давлением, равным или ниже 30 bar, соответствующими требованиям EN 3-7	Portable fire extinguishers. Part 8: Requirements for the construction, pressure resistance and mechanical tests for extinguishers with a maximum allowable pressure equal to or lower than 30 bar, which comply with the requirements of EN 3-7	21.10.2021	EN 3-8:2021	13.220.20			SM EN 3-8:2015, SM EN 3-8:2015/AC:2016	28.02.2022
2	SM EN ISO 787-2:2021	Metode generale de încercare pentru pigmenți și materiale de umplutură. Partea 2: Determinarea substanțelor volatile la 105° C	Общие методы испытаний пигментов и наполнителей. Часть 2: Определение летучего вещества при 105°С	General methods of test for pigments and extenders. Part 2: Determination of matter volatile at 105 °C	21.10.2021	EN ISO 787-2:2021	87.060.10			SM SR EN ISO 787-2:2013	28.02.2022
3	SM EN ISO 1043-4:2021	Materiale plastice Simboluri și abrevieri. Partea 4: Ignifuganți	Пластмассы. Условные обозначения и аббревиатуры. Часть 4: Замедлители горения	Plastics. Symbols and abbreviated terms. Part 4: Flame retardants	21.10.2021	EN ISO 1043-4:2021	83.040.30	83.080.01		SM SR EN ISO 1043-4:2013, SM EN ISO 1043-4:1999/A1:2016	28.02.2022

## Standarde moldovenești adoptate

4	SM EN 1647+A1:2021	Vehicule de locuit pentru timpul liber. Reședințe mobile de vacanță. Cerințe de locuit referitoare la sănătate și securitate	Средства транспортные для отдыха. Передвижные домики. Требования к условиям проживания относительно здоровья и безопасности	Leisure accommodation vehicles. Caravan holiday homes. Habitation requirements relating to health and safety	21.10.2021	EN 1647:2018+A1:2021	43.100			SM EN 1647:2019	28.02.2022
5	SM EN 1706+A1:2021	Aluminiu și aliaje de aluminiu. Piese turnate. Compoziție chimică și caracteristici mecanice	Алюминий и алюминиевые сплавы. Отливки. Химический состав и механические свойства	Aluminium and aluminium alloys. Castings. Chemical composition and mechanical properties	21.10.2021	EN 1706:2020+A1:2021	77.150.10			SM EN 1706:2020	28.02.2022
6	SM EN 1756-1:2021	Platforme cu oblon ridicător. Platforme ridicătoare care se montează pe vehicule pe roți Cerințe de securitate Partea 1: Platforme cu oblon ridicător pentru mărfuri	Платформы хвостовых подъемников. Платформы подъемные для монтажа на колесных транспортных средствах. Требования безопасности. Часть 1: Платформы хвостовых подъемников для грузов	Tail lifts. Platform lifts for mounting on wheeled vehicles. Safety requirements. Part 1: Tail lifts for goods	21.10.2021	EN 1756-1:2021	53.020.99			SM SR EN 1756-1+A1:2011	28.02.2022
7	SM EN ISO 1833-22:2021	Materiale textile. Analiză chimică cantitativă. Partea 22: Amestecuri de viscoză sau anumite tipuri de cupro, modale sau lyocell și fibre de in (metodă care utilizează acid formic și clorură de zinc)	Материалы текстильные. Количественный химический анализ. Часть 22: Смеси вискозных или некоторых видов купро, или модальных, или лиоцельных волокон и льняных волокон (метод с использованием муравьиной кислоты и хлорида цинка)	Textiles. Quantitative chemical analysis. Part 22: Mixtures of viscose or certain types of cupro or modal or lyocell with flax fibres (method using formic acid and zinc chloride)	21.10.2021	EN ISO 1833-22:2021	59.060.01			SM EN ISO 1833-22:2015	28.02.2022

## Standarde moldovenești adoptate

8	SM EN ISO 7539-9:2021	Coroziunea metalelor și aliajelor. Încercarea de coroziune sub sarcină. Partea 9: Pregătirea și utilizarea epruvetelor prefisurate pentru încercări sub sarcină crescătoare și deplasare crescătoare	Коррозия металлов и сплавов. Испытание на коррозию под напряжением. Часть 9: Подготовка и использование образцов с предварительно нанесенной трещиной для испытания под нарастающей нагрузкой или с нарастающим смещением	Corrosion of metals and alloys. Stress corrosion testing. Part 9: Preparation and use of pre-cracked specimens for tests under rising load or rising displacement	21.10.2021	EN ISO 7539-9:2021	77.060			SM EN ISO 7539-9:2016	28.02.2022
9	SM EN ISO 10195:2021	Piele. Determinarea chimică a conținutului de crom (VI) în piele. Îmbătrânirea termică preliminară a pielii și determinarea cromului hexavalent	Кожа. Химическое определение содержания хрома (VI) в коже. Предварительное термическое старение кожи и определение шестивалентного хрома	Leather. Chemical determination of chromium(VI) content in leather. Thermal pre-ageing of leather and determination of hexavalent chromium	21.10.2021	EN ISO 10195:2021	59.140.30				
10	SM EN 10253-2:2021	Racorduri pentru sudare cap la cap Partea 2: Oțeluri nealiat și oțeluri aliate feritice cu condiții de inspecții specifice	Фитинги труб со стыковой сваркой. Часть 2: Нелегированные и легированные ферритовые стали со специфическими требованиями контроля	Butt-welding pipe fittings. Part 2: Non alloy and ferritic alloy steels with specific inspection requirements	21.10.2021	EN 10253-2:2021	23.040.40	77.140.20	77.140.45	SM SR EN 10253-2:2011	28.02.2022

## Standarde moldovenești adoptate

11	SM EN ISO 10276:2021	Energie atomică. Tehnologia de producere a combustibilului. Sisteme de prindere pentru pachete utilizate pentru transportul materialelor radioactive	Атомная энергия. Технология получения топлива. Цапфы для упаковок, используемых для транспортировки радиоактивных материалов	Nuclear energy. Fuel technology. Trunnion systems for packages used to transport radioactive material	21.10.2021	EN ISO 10276:2021	27.120.30				
12	SM EN 10374:2021	Racorduri sudate pentru industria alimentară și chimică. T-uri, coturi și reductoare pentru sudare	Приварные фитинги для пищевой и химической промышленности. Тройники, колена и переходники для сварки.	Welded fittings for the food and chemical industries. Tees, bends and reducers for welding	21.10.2021	EN 10374:2021	23.040.40				
13	SM EN ISO 10651-5:2021	Ventilatoare pulmonare pentru uz medical. Cerințe particulare de securitate de bază și performanțe esențiale. Partea 5: Resuscitatoare de urgență alimentate cu gaz	Аппараты искусственной вентиляции легких медицинские. Частные требования к основным характеристикам безопасности и существенным рабочим характеристикам. Часть 5: Аварийные реанимационные аппараты для искусственной вентиляции легких на газу	Lung ventilators for medical use. Particular requirements for basic safety and essential performance. Part 5: Gas-powered emergency resuscitators	21.10.2021	EN ISO 10651-5:2021	11.040.10			SM ISO 10651-5:2014	28.02.2022

## Standarde moldovenești adoptate

14	SM EN ISO 10872:2021	Calitatea apei și a solului. Determinarea efectului toxic de la acțiunea probelor de sedimente și sol la creșterea, fertilitatea și reproductivitatea <i>Caenorhabditis elegans</i> (Nematoda)	Качество воды и почвы. Определение токсического воздействия образцов осадка и почвы на рост, плодородие и воспроизведение <i>Caenorhabditis elegans</i> (нематод)	Water and soil quality. Determination of the toxic effect of sediment and soil samples on growth, fertility and reproduction of <i>Caenorhabditis elegans</i> (Nematoda)	21.10.2021	EN ISO 10872:2021	13.060.70			SM ISO 10872:2013	28.02.2022
15	SM EN ISO 11855-1:2021	Proiectarea mediului înconjurător al clădirilor. Sisteme de încălzire și răcire radiante integrate. Partea 1: Definiție, simboluri și criterii de confort	Проектирование систем регулирования микроклимата в зданиях. Встроенные системы лучистого отопления и охлаждения. Часть 1: Определения, символы и критерии комфорта	Building environment design. Embedded radiant heating and cooling systems. Part 1: Definitions, symbols, and comfort criteria	21.10.2021	EN ISO 11855-1:2021	91.040.01			SM EN ISO 11855-1:2017	28.02.2022
16	SM EN 12331:2021	Mașini pentru industria alimentară. Mașini de tocat carne. Cerințe de securitate și igienă	Машины для пищевой промышленности. Мясорубки. Требования безопасности и гигиены	Food processing machinery. Mincing machines. Safety and hygiene requirements	21.10.2021	EN 12331:2021	67.260			SM EN 12331:2016	28.02.2022
17	SM EN 12464-1:2021	Lumină și iluminat. Iluminatul locurilor de muncă Partea 1: Locuri de muncă interioare	Свет и освещение. Освещение рабочих мест. Часть 1: Рабочие места в помещении	Light and lighting. Lighting of work places. Part 1: Indoor work places	21.10.2021	EN 12464-1:2021	91.160.10			SM SR EN 12464-1:2013	28.02.2022

**Standarde moldovenești adoptate**

18	SM EN 14972-3:2021	Sisteme fixe de stingere a incendiilor. Sisteme de stingere a incendiilor cu ceață de apă. Partea 3: Protocol de încercare a sistemelor automate cu duze pentru birouri, săli de clasă și hoteluri	Системы противопожарные стационарные. Системы пожаротушения тонкораспыленной водой. Часть 3: Протокол испытания автоматизированных систем сопел для офисов, школьных классов и отелей	Fixed firefighting systems. Water mist systems. Part 3: Test protocol for office, school classrooms and hotel for automatic nozzle systems	21.10.2021	EN 14972-3:2021	13.220.20				
----	--------------------	--	---	--	------------	-----------------	-----------	--	--	--	--